
PROTOKÓŁ Nr VI/15
Sesji Rady Miejskiej
w Kamiennej Górze

z dnia 26 marca 2015 roku
odbytej w sali witrażowej Urzędu Miasta

w Kamiennej Górze

Godzina rozpoczęcia Sesji 14.00, zakończenia 17.30

Obecnych na Sesji – 21 radnych - lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.

Obsługa radcowska – Janusz Święcicki

Ad. 1. Otwarcie Sesji

Sesję otworzył i prowadził  Przewodniczący RM Henryk Różański, który powitał radnych RM,
BM, kierowników wydziałów UM i jednostek podległych oraz przedstawicieli lokalnych mediów.

Przewodniczący RM stwierdził, że w sesji uczestniczy 21 radnych na 21 ustawowego składu Rady,
co stanowi quorum, przy którym RM może obradować i podejmować uchwały.

Ad. 2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad

Przewodniczący RM przedstawił proponowany porządek obrad.

1. Otwarcie Sesji. 
2. Wnioski dotyczące zmian w porządku obrad. 
3. Przyjęcie Protokołu z V Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze. 

4. Informacja Burmistrza Miasta Kamienna Góra o pracy między Sesjami. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej  w Kamiennej  Górze n/t  działalności  Rady

Miejskiej między Sesjami. 
6. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  kryteriów  obowiązujących  na  drugim  etapie

postępowania  rekrutacyjnego  do  przedszkoli  publicznych  oraz  publicznych  innych  form
wychowania przedszkolnego, prowadzonych przez Gminę Miejską Kamienna Góra, a także
przyznania tym kryteriom ustalonej liczby punktów oraz określenia rodzajów dokumentów
niezbędnych do potwierdzenia spełniania tych kryteriów. 

7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  „Programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Kamiennej Góry w roku 2015”. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie opinii do propozycji planu aglomeracji Kamienna Góra. 
9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  utworzenia  odrębnych  obwodów  głosowania  w  zakładach

opieki  zdrowotnej  dla  przeprowadzenia  głosowania  w  wyborach  Prezydenta
Rzeczypospolitej Polskiej zarządzonych na dzień 10 maja 2015 r. 

10.Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2015 rok. 
11.Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia składu liczbowego i osobowego

Stałych Komisji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze. 
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12.Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ogłoszenia  tekstu  jednolitego  uchwały  w  sprawie  nadania
statutu Centrum Kultury w Kamiennej Górze. 

13.Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ogłoszenia  tekstu  jednolitego  uchwały  w  sprawie  zasad
gospodarowania  nieruchomościami  stanowiącymi  własność  Gminy  Miejskiej  Kamienna
Góra. 

14.Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie utworzenia
gminnej jednostki organizacyjnej pod nazwą „Żłobek Miejski w Kamiennej Górze”. 

15.Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ogłoszenia  tekstu  jednolitego  uchwały  w  sprawie  trybu
i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego działającego
na  rzecz  przeciwdziałania  przemocy  w  rodzinie  oraz  szczegółowych  warunków  jego
funkcjonowania. 

16.Podjęcie  uchwały w sprawie  ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie  ustalenia
wysokości opłat za świadczenia w grupach przedszkolnych znajdujących się w strukturach
przedszkoli publicznych prowadzonych przez Gminę Miejską Kamienna Góra. 

17.Podjęcie  uchwały w sprawie  ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie  ustalenia
regulaminu  udzielania  pomocy  materialnej  o  charakterze  socjalnym  dla  uczniów
zamieszkałych na terenie Gminy Miejskiej Kamienna Góra. 

18.Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie określenia
szczegółowych  warunków  przyznawania  i  odpłatności  za  usługi  opiekuńcze
i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych
dla  osób  z  zaburzeniami  psychicznymi  oraz  określenia  warunków  częściowego
lub całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu pobierania tych opłat. 

19.Wnioski i zapytania. 
20.Sprawy różne. 
21.Zamknięcie Sesji. 

 
BM zgłosił  wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punktu  „Podjęcie uchwały w sprawie
wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty na rzecz Żłobka Miejskiego od opłat rocznych z tytułu
trwałego  zarządu”.  Dodał,  że  projekt  był  omawiany podczas  posiedzeń  Stałych  Komisji  Rady
Miejskiej.  Przewodniczący  RM  poddał  wniosek  pod  głosowanie,  w  wyniku  którego  RM
jednogłośnie, tj. przy 21 głosach „za”  wyraziła zgodę na wprowadzenie punktu do porządku
obrad (w miejsce dotychczasowego pkt 10).

Radna  Z.  Kolat zgłosiła  wniosek  o  przeniesienie  punktu  „Wnioski  i  zapytania” z  poz.  19
na  poz.  4.  Radna  uzasadniła  ten  wniosek  tym,  że  od  początku  transformacji  punkt  ten  był
umieszczany  w  początkowej  części  Sesji  i  mieszkańcy  przyzwyczaili  się  do  takiej  praktyki.
Zdaniem radnej cały proces podejmowania uchwał dla części widzów nie jest tak interesujący jak
pytania radnych i odpowiedzi BM. Wg Niej decyzja o zmianie kolejności punktów w porządku
obrad powinna być skonsultowana z Przewodniczącymi Komisji.

Przewodniczący  RM powiedział,  że  zamiana  kolejności  punktów  była  wynikiem  rozmów
z prowadzącą szkolenie radnych RM, która powiedziała, że we wszystkich samorządach, w których
prowadziła szkolenia punt „wnioski i zapytania” znajduje się w końcowej części Sesji.
 
Radna Z. Kolat zwróciła uwagę, że w tej kwestii Przewodniczący RM trzyma się ściśle sugestii
osoby szkolącej, a nie egzekwuje od BM odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych w terminie 14
dni, który to termin wskazuje Statut Gminy.
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BM powiedział,  że tradycją było,  że radni zadawali  pytania na jednej  Sesji,  a  na kolejnej  BM
udzielał  na  nie  odpowiedzi.  Dawniej,  gdy  tych  pytań  nie  było aż  tak  dużo  i  nie  wymagały
szczegółowych  danych  to  zdarzało  się,  ze  odpowiedzi  były  udzielane  na  tej  samej  Sesji.  BM
podkreślił ponadto, że zapisy obecnego statutu nie do końca są prawidłowe, gdyż radnym jest dana
możliwość zadawania pytań (i  dodawania do tego swojego komentarza)  publicznie,  a  On musi
odpowiedzi  udzielać  na  piśmie  w  ciągu  14  dni.  Dodał,  że  skoro  zdaniem  wielu  radnych
mieszkańców tak mocno interesują wnioski i zapytania, to nie powinno się im odbierać również
możliwości usłyszenia odpowiedzi na nie. Zdaniem BM nie jest ważne, czy punkt o tej treści będzie
na początku, czy na końcu porządku obrad, gdyż lokalna telewizja i tak transmituje posiedzenie RM
w odcinkach.

Przewodniczący RM poddał pod głosowanie wniosek radnej Z. Kolat, w wyniku którego RM przy
12 głosach „za”,  5  „przeciw” i  4  „wstrzymujących się”  zdecydowała o przeniesieniu punktu
„Wnioski i zapytania” z punktu 20 na punkt 4 (dotychczasowe punkty zmienią kolejność o 1
wzwyż).

Ad. 3.     Przyjęcie Protokołu z V Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze  

Przewodniczący RM poinformował, iż Protokół Nr IV/15 z Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej
Górze był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. Dodał, że nie zostały do niego wniesione
uwagi  ani  zastrzeżenia  i  zapytał,  czy  w  chwili  obecnej  ktoś  chciałby  takie  zgłosić.  Uwag  ani
zastrzeżeń nie zgłoszono.

Ad. 4. Wnioski i zapytania

Radny Zbigniew Nagórny:
1. Pytanie, jakie są aktualne ustalenia w sprawie komunikacji miejskiej? 

Radna Celina Róg:
1. Prośba  o  zaproszenie  na  kolejną  Sesję  RM Prezesa  Tauronu Ciepło  Sp z  o.o.  -  Zakład

Wytwarzania  w  Kamiennej  Górze,  celem  udzielenia  odpowiedzi  na  liczne  zapytania
mieszkańców  o  możliwość  podłączenia  do  sieci  miejskiego  ogrzewania.  Mieszkańcy
chcieliby wiedzieć, które ulice mogą być przyłączone, jakich formalności trzeba dokonać
i jaki jest koszt z tym związany?

2. Prośba  o  wykonanie  przejścia  dla  pieszych  przez  ul.  Nadrzeczną (naprzeciwko marketu
Biedronka). Mieszkańcy od dwóch lat o to proszą. 

3. Pytanie,  do  kiedy  odbywają  się  zebrania  wspólnot  mieszkaniowych,  gdyż  rozliczenie
i udzielenie absolutorium powinno się zakończyć do końca marca, a niektórzy mieszkańcy
nie otrzymali jeszcze nawet zawiadomień o spotkaniu? 

Radna Irena Plata:
1. W imieniu mieszkańców ul. Jeleniogórskiej, F. Chopina i P. Ściegiennego prośba o naprawę

nawierzchni  betonowej  podwórka,  która  uległa  zniszczeniu  podczas  remontu  chodników
przy ul. P. Ściegiennego. 

2. Prośba  o  remont  budynku  przy  ul.  Jeleniogórskiej  19  (naprzeciwko  marketu  ALDI),
który jest zawilgocony, a termin wykonania zadania przesuwany jest od 2009 r. 

3



Radny Janusz Jarosz:
1. Pytanie, na jakiej zasadzie i kto nalicza opłaty za wynajem pomieszczeń dla instytucji, które

swoje siedziby mają w budynku Zespołu Szkół  przy ul.  Lubawskiej  (np.  BOPO, ZNP)?
Zdaniem radnego opłaty,  w skład których wchodzi sprzątanie, woda, energia elektryczna
i  ogrzewanie,  są  mocno  zaniżone  i  gdyby  były  wyższe  to  starczyłoby  na  opłacenie
rachunków  za  prąd  na  ORLIKU,  na  co  w  chwili  obecnej  nie  starcza  (taką  informację
podczas spotkania otrzymała KSS od Dyrektora Zespołu Szkół). 

 
Radny Andrzej Jasiński:

1. Wniosek o naprawę podmurowania skweru pomiędzy budynkami przy ul. Lubawskiej 18-
20. Zasadnym byłoby też wykonanie „małej architektury” w miejscu tego skweru. 

2. Wniosek  o  uzupełnienie  piasku na  zakręcie  przy budynku na  ul.  Lubawskiej  21,  celem
lepszego wjazdu dla mieszkańców. 

Radna Zofia Kolat:
1. Pytanie, kiedy rozpocznie się sprzątanie skwerów i parków z jesiennych liści i nieczystości

po zwierzętach? 
2. Wniosek  o  pilne  uporządkowanie  działki  przy  ul.  Legnickiej  (naprzeciwko  wjazdu  na

ul. Ptasią). Od ubiegłego roku znajdują się tam sterty śmieci, co nie sprzyja wizerunkowi
miasta  już  od  samego  wjazdu  do  niego.  BM  powinien  zobligować  odpowiedzialną  za
sprzątanie spółkę do wykonania tych czynności. 

3. Prośba  o  zobligowanie  właściciela  działki  przy  ul.  Wałbrzyskiej  i  Krzeszowskiej  (tzw.
trójkąt)  do  wysprzątania  terenu,  a  jeśli  nie  przyniesie  to  skutku  to  teren  oczyścić  przy
pomocy Sp. Mieszkaniowej, a właścicielowi wystawić rachunek (nawet gdyby miało się to
skończyć egzekucją sądową). 

4. Pytanie,  w jakiej  wysokości i  w ilu  wspólnotach mieszkaniowych miasto ma zadłużenie
z tytułu zarządzania i eksploatacji? 

Radny Janusz Chodasewicz:
1. Pytanie,  jakie  jest  zadłużenie  miasta  wobec  wspólnot  mieszkaniowych  na  dzień

31.12.2014 r. w rozbiciu na zarządzanie i fundusz remontowy? 
2. Pytanie, ile firm i osób fizycznych zostało zwolnionych z podatku za rok ubiegły i prośba

o pełny wykaz tych zwolnień? 
3. Pytanie, dlaczego BM nie chce zaoszczędzić 220 tys. zł rocznie dzięki likwidacji PSZOK-u

na  ul.  Wł.  Broniewskiego,  skoro  PSZOK na  ul.  Towarowej  działa  na  zasadzie  umowy
z miastem? 

4. Pytanie, ile miasto dopłaci w roku bieżącym do „Bitwy Czołgów” i czy można się jeszcze
z tego wycofać? 

5. Pytanie, czy miasto dopłaca do działalności operatora firmy ARADO i prośba o kserokopię
umowy z tą firmą? 

6. Pytanie,  ile  kosztuje  samorząd promocja i  ogłoszenia  w mediach i  prośba  o kserokopię
umów z mediami lokalnymi, regionalnymi i ogólnopolskimi? 

7. Pytanie,  w  jakiej  wysokości  płaci  czynsz  dzierżawca  miejsca  po  dawnym Wodniku  na
zalewie  i  prośba  o  umowę  oraz  zestawienie  wpływów  z  tej  dzierżawy  jakie  miasto
pozyskało do dzisiaj? 

8. Pytanie,  na  jakiej  podstawie  pracownicy  UM  sprawdzają  osoby,  które  chcą  się
przemeldować w rejon Gimnazjum Nr 2? 

9. Pytanie,  czy  był  już  ogłoszony  przetarg  na  działkę  w  pobliżu  DCR  i  czy  jest  osoba
zainteresowana jej kupnem? 
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10.Pytanie, kiedy Kamienna Góra, wzorem innych miast, doczeka się publicznego dostępnego
na BIP-ie rejestru umów? 

Radna Regina Komorowska:
1. Prośba  o  wykonanie  przejścia  dla  pieszych  na  ul.  L.  Waryńskiego  (naprzeciwko  nowej

Biedronki). 
2. Prośba  o  zmianę  lokalizacji  przejścia  dla  pieszych  (przesunąć  trochę  dalej)  na

ul. M. Fornalskiej, które obecnie znajdują się przy samym zakręcie. 
3. Prośba o wykonanie przejścia pomiędzy budynkami przy ul. Wiejskiej (za placem zabaw).

Kosztorys został wykonany na 70 tys. zł, ale zdaniem radnej jest to bardzo zawyżona cena. 
4. Pytanie,  czy miasto posiada działki dla budowy nowych zakładów pracy,  które mogłyby

powstać po budowie odcinka drogi S3 biegnącego przez Kamienną Górę? 

Radna Irena Plata:
1. Prośba o zagospodarowanie skweru przy skrzyżowaniu ul.  Lubawskiej,  L.  Waryńskiego,

H. Sienkiewicza i M. Fornalskiej. Dawniej stały tam ławki i osoby starsze idące do Rynku
mogły po drodze chwilę odpocząć. 

2. Podziękowanie za uporządkowanie skweru przy ul. Jeleniogórskiej. 

Radny Jan Maciaś:
1. Pytanie, kiedy odbędzie się spotkanie z Prezesem Energetyki Cieplnej, o które wnioskowała

radna C. Róg?

Przewodniczący  RM odpowiedział,  że  zaprosi  Prezesa  na  Sesję,  która  zaplanowana  jest  na
30 kwietnia br.

Radny Tomasz Baćko:
1. Prośba  o  uprzątnięcie  podwórka  na  ul.  Wł.  Broniewskiego  (pomiędzy  sklepem  FIRD

a szewcem w kierunku ul. L. Waryńskiego), gdzie były robione wykopy. Wyjaśnić należy
przyczynę zniknięcia kostki betonowej, która miała utwardzać teren. 

2. Prośba o naprawę komina na budynku przy ul.  L.  Waryńskiego (przy piekarni Ruchała-
Gertchen), gdzie odpadające cegły stwarzają duże zagrożenie. 

Wiceprzewodniczący RM Jerzy Basta:
1. Prośba o wyrównanie terenu na ul. Wysokiej, wzdłuż działek, gdzie po zimie powstały duże

koleiny. 
2. Pytanie, kiedy zostanie otwarta smażalnia ryb na Zalewie? 

Radna Z. Nagórny poprosił Przewodniczącego RM o dokładne określenie spraw, które powinny
być poruszane w punkcie porządku obrad „Wnioski i zapytania” i „Sprawy różne”, gdyż w chwili
obecnej Przewodniczący RM dopuścił do sytuacji, że wszystkie sprawy są poruszane w jednym
punkcie. Zdaniem radnego lepsze byłoby nawet połączenie tych punktów w jeden i wówczas nie
pojawiałyby się takie problemy.

Radny Wiesław Sobiechowski:
1. Kolejna  prośba  o  utwardzenie  i  zniwelowanie  terenu  naprzeciwko głównego wejścia  na

cmentarz  przy  ul.  Katowickiej.  Należy  również  zrobić  odwodnienie  od  budynku  tam
stojącego. 

2. Kolejna  prośba  o  zajęcie  się  sprawą  terenu  zalewowego  na  ul.  Legnickiej,  gdzie  woda
z rzeki zamiast na łąki idzie w kierunku budynków. 
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3. Kolejna prośba o przywrócenie przejścia przy cmentarzu na ul.  Katowickiej  w kierunku
Góry Parkowej, gdzie murek utrudnia przedostanie się na drugą stronę. 

Ad. 5. Informacja Burmistrza Miasta Kamienna Góra o pracy między Sesjami

Informację w powyższej sprawie przedstawił BM – zał. Nr 2 do protokołu oraz poinformował, że:
1. Trwa kolejny etap remontu ul. T. Kościuszki, który miasto prowadzi wspólnie z Powiatem

Kamiennogórskim; w naszym imieniu działa spółka MPWiK.;
2. 25.03.2015  r.  odbyło  się  posiedzenie  Rady  Samorządowej  Aglomeracji  Wałbrzyskiej

w  Krzyżowej  poświęcone  głownie  programowi  transportu  publicznego  i  projektom
inwestycji unijnych zgłoszonych do ZITu; spotkanie trwało ponad 8 godzin, a Kamienną
Górę  reprezentował  Z-ca  BM;  otrzymaliśmy grant  na  opracowanie  programu transportu
i firma z Wrocławia opracowała 3 warianty, z którego podczas spotkania wybrano wariant I
–  autobusowy,  jako  inwestycja  tańsza,  z  niższymi  kosztami  eksploatacji  i  dopłatą
w przyszłości ze strony gmin; w następnej kolejności odbędą się konsultacje społeczne na
terenach  gmin;  Rada  Samorządowa  wybrała  spośród  siebie  członków,  którzy  zbiorą  te
wszystkie  informacje,  dokonają  analizy  i  przedstawią  do  ostatecznej  akceptacji  wariant
autobusowy - z naszego rejonu zgłosiła się Burmistrz Lubawki; 

3. Chcąc  rewitalizować  kamienice  w  najbliższym  czasie  należy opracować  Program
Rewitalizacji;  niestety  na  chwilę  obecną  ani  Ministerstwo  Rozwoju  ani  Urząd
Marszałkowski nie przygotowali tez do programu.

4. Do ZITu Kamienna Góra zgłosiła 21 propozycji inwestycyjnych; wg wstępnych wyliczeń
ich wartość wyniesie  ok.  45 mln zł;  UE stawia bardzo duże warunki  i  mocne kryteria,
ale wspólne działanie w Aglomeracji może przynieść efekty; nasze propozycje to:

1) rewitalizacja  Starego  Miasta  –  etap  III  –  wzdłuż  ul.  S.  Żeromskiego,  H.  Sawickiej
i Słowiańskiej – kompleksowa modernizacja zdewastowanej części Starego Miasta, w tym
remonty budynków komunalnych,  zagospodarowanie  przestrzeni  publicznej  i  (tzw.  mała
architektura), remonty ulic, rozbudowa monitoringu miejskiego;

2) podniesienie  efektywności  energetycznej  i  modernizacja  systemów  grzewczych
w  budynkach  komunalnych  i  użyteczności  publicznej  –  termomodernizacja  budynków
gminnych  i  wspólnotowych,  zmiana  źródeł  ciepła  w  tych  budynkach  wg  potrzeb
i  możliwości,  zastosowanie  źródeł  energii  odnawialnej  w  budynkach  użyteczności
publicznej;

3) modernizacja systemu oświetlenia miejskiego – są już pierwsze projekty – kompleksowa
wymiana starego oświetlenia na nowe;

4) modernizacja Zalewu jako obszaru cennego przyrodniczo wraz z wykorzystaniem obiektu
na  cele  wypoczynkowe  i  rekreacyjne  –  modernizacja  zbiornika  wodnego,  dojazd,
oczyszczenie,  ścieżki biegowe i  rowerowe, odnowa terenów wypoczynkowych i  odnowa
obiektów biegowych; Z-ca BM odbył spotkanie z twórcą rekultywacji akwenów wodnych –
nowej  ekologicznej  metody,  w  miarę  tania  i  nie  niszczy  systemu  mikroorganizmów,
ale wspomaga je (ok. 35 tys. zł);

5) przebudowa Centrum Kultury wraz z dostosowaniem dla potrzeb osób niepełnosprawnych –
przebudowa sal wewnętrznych i udostępnienie nowych, oddzielenie od Przedszkola Nr 2
i budowa windy;

6) termomodernizacja  Centrum  Kultury  –  modernizacja  systemu  grzewczego,  docieplenie
ścian, wymiana okien, przebudowa i docieplenie dachu; 

7) wdrażanie sytemu ruchu w Centrum Miasta – ograniczenia;
8) budowa dróg rowerowych łączących się z innymi trasami w powiecie, budowa parkingów;

działania będziemy podejmowali wspólnie z Gminą Kamienna Góra;
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9) e- szkoła i e-przedszkole – zapewnienie dostępu do nowoczesnych technologii w procesie
nauczania  –  zakup  i  wyposażenie  klas,  nowoczesny  sprzęt  dydaktyczny,  tablice
multimedialne, komputery;

10) wyposażenie  pracowni  komputerowej  oraz  laboratorium  do  nauk  matematyczno-
przyrodniczych  w  szkołach  podległych  gminie  –  sprzęt  multimedialny,  sprzęt
specjalistyczny;

11) utworzenie inkubatora przedsiębiorczości – musi się to dziać na naszych budynkach; jest to
forma wsparcia ludzi  młodych, którzy mają pomysł  na działalność,  a nie mają środków
finansowych, aby ją zrealizować;

12) uzbrojenie  terenów  w  celu  stworzenia  korzystnych  warunków  dla  przedsiębiorców  –
np. budowa dróg dojazdowych (ul. Jedwabna – na którą jest dokumentacja);

13) centrum wsparcia społecznego i stworzenie domów dziennego pobytu dla osób starszych
oraz  noclegowni  i  mieszkań  chronionych  –  jeśli  dom dziennego  pobytu  nie  powstanie
wcześniej  w ramach działań komercyjnych to może uda się go otworzyć po pozyskaniu
środków zewnętrznych;

14) przebudowa bazy edukacyjnej i Przedszkola Publicznego Nr 2 – wydzielenie PP Nr 2 od
Centrum Kultury, przebudowa pomieszczeń sal, adaptacja pomieszczeń;

15) podnoszenie  kompetencji  uczniów  w  zakresie  nauk  matematyczno  –  przyrodniczych
oraz poniesienie jakości kształcenia przez nauczycieli – zajęcia dodatkowe, prace naukowe,
dodatkowe szkolenie dla kadry;

16) rozwój infrastruktury Żłobka Miejskiego – remont kuchni, remont pomieszczeń socjalnych,
instalacji  elektrycznej,  zagospodarowanie  terenu  na  zewnątrz;  jest  również  możliwość
zwiększenia ilości przyjmowanych dzieci do Żłobka;

17) przebudowa  Ratusza  Miejskiego  –  etap  II  –  przebudowa  III  piętra  i  umożliwienie
zwiedzania wieży ratuszowej;

18) e--urząd  –  wdrażanie  kompleksowego  systemu  informatycznego  wspomagającego
zarządzanie  i  interakcje  społeczne  –  e-skrzynka  podawcza,  elektroniczny  obieg
dokumentów;

19) program szczepień dla dzieci i osób starszych nierefundowanych z NFZ – ospa, rotawirusy,
pneumokoki;

20) udostępnienie  zasobów  przyrodniczych  na  Górze  Parkowej  poprzez  utworzenie  ścieżki
przyrodniczej, przebudowę nawierzchni ścieżek, mała architektura;

21) poprawa bazy sportowo – dydaktycznej w szkołach gminnych – modernizacja istniejących
sal gimnastycznych i remont boisk.

38 mln zł ( z 45 mln zł) powinno trafić do Kamiennej Góry, z czego ok. 20 mln zł powinno być
przez miasto przerobionych – takie  są wstępne założenie i  do tego będziemy dążyć.  Do końca
2015 r. chcemy przygotować pierwsze 10 wniosków, które będą składane w 2016 roku. W roku
2017 planowane jest złożenie pozostałych jedenastu. Rozpoczęcie prac planowane jest na rok 2017.

BM dodał, że odbył wiele spotkań, m.in.:
1) 11.03.2015  –  posiedzenie  Powiatowej  Komisji  Bezpieczeństwa  –  ocena  działalności

Ochotniczej  Straży  Pożarnej;  rozmowy  o  zmianach  w  systemie  obrony  cywilnej  (po
zmianach  w  prawie  ma  się  nazywać  „ochrona  ludności”  i  samorządy  będą  musiały
przystąpić do tworzenia zespołów);

2) 13.03.2015 – spotkanie z Panią Apolonią Lulek – przedstawicielem Uniwersytetu III wieku
– rozmowy o wsparciu uniwersytetu i rozpoczęciu prac nad powołaniem Rady Seniorów;

3) 16.03.2015  –  spotkanie  z  Prezesem  PKS  –  rozmowy  w  sprawie  systemu  komunikacji
osobowej na terenie  powiatu od stycznia 2017 r.  oraz transportu publicznego w ramach
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Aglomeracji  Wałbrzyskiej,  a  także  n/t  komunikacji  miejskiej  –  PKS próbuje  opracować
trasę;

4) 18.03.2015 – spotkanie w sprawie majowej imprezy – bitwa czołgów, skoki spadochronowe;
wstępnie są zainteresowane transmisją ogólnopolskie media – POLSAT i TVN i zdaniem
BM jest to promocja za bardzo niewielkie pieniądze; do imprezy mocno dołącza się Jelenia
Góra;

5) 17.03.2015 – spotkanie w sprawie Jarmarku Staroci – rozmowy n/t kiermaszy świątecznych;
6) trwają przygotowania do IV Biegu Przełajowego „Zdobywca Góry Parkowej”, III Biegu

„Mały Zdobywca Góry Parkowej” i  I Biegu Nordic Walking – już jest  ponad 200 osób
chętnych;

7) rozpoczęły  się  przygotowania  do  Dni  Kamiennej  Góry,  które  w  roku  bieżącym
organizowane są własnymi siłami

BM odniósł się do zarzutów przedstawionych w lokalnej gazecie, jakoby była zła współpraca BM
z  radnymi  i  powiedział,  że  większość  radnych  nie  narzeka  na  współpracę  z  Nim.  Podkreślił,
że  nawet  jeśli  radni  będą  te  same  pytania  zadawali  kilkakrotnie,  bo  nie  satysfakcjonuje  ich
odpowiedź, to ona i tak w kolejnych odpowiedziach nie będzie inna.

BM odpowiedział na wnioski i zapytania radnych z V Sesji RM, tj.:
1) skierowany  jest  wniosek  do  GDDKiA  o  oznakowanie  przejścia  dla  pieszych  na

ul. Nadrzecznej (w kierunku nowej Biedronki); będziemy sprawę monitować;
2) inwestycja na ul. Słonecznej była zrobiona prawidłowo oraz odebrana przez odpowiednie

służby i dziwnym jest zgłoszenie, że zbiera się tam woda; na wiosnę będzie robiony kolejny
przegląd i zostanie to dokładnie sprawdzone;

3) pracownicy  Spółki  Mieszkaniowej  sprzątają  teren  miasta  (zwłaszcza  centrum)  również
w dni wolne od pracy;

4) kamery  na  ul.  Spacerowej  faktycznie  by  się  przydały,  ale  obecnie  nie  zabezpieczono
w budżecie miasta środków na ten cel;

5) obniżenie  spowalniaczy  na  ul.  Browarowej  wiąże  się  z  dużym  nakładem  finansowym;
spowalniacz pokazuje ponadto, jak przebiegał mur obronny; radny M. Białecki jest dopiero
drugą osobą, która na przełomie wszystkich kadencji sygnalizuje wadę w ich wysokości;

6) przewody dymowe poddawane są okresowym przeglądom, a zarządca stara się likwidować
usterki; największym problemem są przewody z budynków, które podłączone są do budynku
sąsiedniego

7) wewnętrzna  droga  na  ul.  K.  K.  Baczyńskiego  to  wyłączna  kompetencja  Spółdzielni
Mieszkaniowej  „Szarotka”,  ale  BM  postara  się  im  to  zasygnalizować  (radna  C.  Róg
powiedziała, że uzyskała już informację w tym temacie i odcinek ten ma być remontowany
w drugim kwartale roku bieżącego);

8) chcemy jak najszybciej odbudować most pomiędzy ul. T. Kościuszki a ul. Leśną; cały czas
w tej sprawie coś się dzieje, a z mieszkańcami ul. Leśnej spotkał się w ostatnim czasie Z-ca
BM oraz Przewodniczący RM;

9) wykonanie elewacji budynku przy ul. Wiejskiej 21 jest w planach i zgodnie z zaleceniami
PINB zadanie ma być wykonane do końca października 2016 r.;

10) pojawia  się  możliwość  ubiegania  się  o  środki  zewnętrzne  na  wymianę  ogrzewania  na
instalację gazową w ramach gospodarki niskoemisyjnej;

11) Gmina  Miejska  nie  jest  właścicielem budynku  przy  ul.  S.  Okrzei,  a  od  kilku  lat  trwa
skomplikowane postępowanie spadkowe w sądzie i ustalanie właściciela (zostanie nim albo
Gmina  Miejska  albo  Gmina  Wiejska  Kamienna  Góra);  wielokrotnie  jednak
interweniowaliśmy u konserwatora zabytków i PINB w sprawie bardzo złego stanu tego
budynku;
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12) Zalew, jak co roku, będzie uporządkowany przed sezonem
13) park linowy będzie w najbliższym czasie ożywiony;
14) w chwili obecnej nie ma w ogóle mowy o przejmowaniu budynku byłego dworca PKP; to

kolej ma wyremontować ten budynek, a wspólnie go mamy zagospodarować;
15) częściowo n/t zadłużenia wobec wspólnot mieszkaniowych mówiłem podczas posiedzenia

KBSiR.  Podczas  dzisiejszej  Sesji  radna  poszerzyła  swoje  pytanie,  a  zatem  odpowie
w przewidzianym terminie;

16) BM  podtrzymał  swoje  odpowiedzi,  które  udzielił  radnemu  J.  Chodasewiczowi  pismem
z dnia 26.02.2015 r. (zał. Nr 3 do protokołu). Dodał, że na chwilę obecną pozyskane zostało
150 tys. zł z WFOŚ, ale trzymamy się pierwotnej wersji, że przygotowujemy się przede
wszystkim do nowego rozdania unijnego i dlatego teraz nie angażujemy swoich środków na
inne cele. Do 2019 r. chcemy poza tym zakończyć spłacanie kredytów zaciągniętych przy
poprzednim rozdaniu unijnym (pozostało jeszcze ponad 3 mln zł);

17) nastąpiły już zmiany w pensjach Prezesów MPWiK i Sp. Mieszkaniowej i publicznie na
Sesji tematu tego BM nie będzie roztrząsał;

18) w chwili  obecnej  nie  przewidziano  wypłat  nagród  dla  Prezesów  powyższych  spółek,
a dalsze decyzje będą zapadały po skwitowaniach w nich;

19) jak nastąpią zmiany w kierownictwie spółek to radni zostaną o tym poinformowani;
20) w roku bieżącym na pewno nie zostanie zlikwidowany PSZOK przy ul. Wł. Broniewskiego,

który był utworzony, kiedy jeszcze nie było tego na ul. Towarowej;
21) na KBSiR przekazane były dokładne dane dotyczące ilości przyjmowanych odpadów przez

PSZOK  na  ul.  Wł.  Broniewskiego.  Dodał,  że  jest  on  obsługiwany  przez  pracowników
Sp.  Mieszkaniowej  w  ramach  swoich  zadań  i  Prezesa  należy  pytać  o  szczegóły  w  tej
sprawie;

22) kiedy tworzony był PSZOK przy ul. Wł. Broniewskiego nie było obowiązku otrzymywania
zezwoleń  jego  na prowadzenie i  obecnie,  w związku z pojawieniem się takiego wymogu
wystąpiliśmy o zgodę na jego funkcjonowanie;

23) od trzech lat  w Ratuszu nie  ma  podwyżek,  zlikwidowane zostały wydziały i  dwa etaty
kierownicze, zaopatrzenie w materiały odbywa się przez zamówienia publiczne i od paru lat
pracuje tyle samo urzędników, a zatem zmiany w tej kwestii są procesem ciągłym;

24) w poprzedniej  kadencji  jedna  radna monitowała  o budżet  obywatelski,  a  obecnie  żaden
radny tematu  nie  porusza.  Do BM trafiają  petycje  mieszkańców, np.  w sprawie  ścieżek
rowerowych, czy parków i skwerów i są one uwzględniane przy konstruowaniu budżetu.
Zdaniem BM większość podejmowanych w Ratuszu działań jest właśnie wpisana w budżet
obywatelski;

25) BM nie ma wiedzy n/t powstawania pola golfowego;
26) w 2014 r. RM wyraziła zgodę na sprzedaż działki na ul. Korczaka. BM poprosił radnego

o zwracanie się  bezpośrednio do merytorycznych wydziałów z takimi  pytaniami,  a  jeśli
pracownicy odpowiedzi nie udzielą, to wówczas pytanie można zgłosić w na Sesji;

27) Przewodniczący RM ma kopię faktury za obiad, na który zostali zaproszeni radni po sesji
budżetowej.  Dotychczasowym zwyczajem było  takie  spotkanie  na  początku kadencji  po
uchwaleniu budżetu na rok kolejny, ale jeśli radni nie życzą sobie takich wyjść, to BM nie
ma nic przeciwko, aby praktyce zaprzestać.

Radny J. Chodasewicz powiedział, że teza o braku współpracy z radnymi pojawiła się właśnie
w wyniku udzielania przez BM niedoprecyzowanych odpowiedzi takich jak przed chwilą. Dodał,
że  jeśli  chodzi  o  kadrę  pracowniczą  UM,  czy  spółek  to  może  i  radni  nie  mają  za  wiele  do
powiedzenia,  ale  jeśli  chodzi  o  finanse  miasta  to  odpowiedzi  BM powinny być  dokładne.  Nie
można  bowiem odpowiadać,  że  jest  faktura  za  obiad  i  nie  podać  kwoty  na  jaką  ona  opiewa,
czy że obniżone zostały pensje Prezesów spółek i nie podać do jakiej wysokości. Radny podkreślił,
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że pomimo zbywających odpowiedzi BM pytania będzie cały czas ponawiał, gdyż ten spór może
się  okazać  pożyteczny  dla  mieszkańców.  Radny  wyjaśnił,  że  jeśli  na  „bitwie  czołgów”  będą
ogólnopolskie media, to wydanie tych 50 tys. zł jest jak najbardziej celowe, bo będzie to promocja
miasta za niewielkie pieniądze. Obecność jednak dużych stacji jest dla radnego wątpliwe i ciekawi
Go jeszcze, kto posprząta po imprezie i ile to będzie miasto kosztowało. Radni nie słyszą również
o  projektach  zgłaszanych  do  Aglomeracji  Wałbrzyskiej,  a  zdaniem  J.  Chodasewicza  BM  nie
powinien sam decydować o kierunkach działania miasta. Tak duże przedsięwzięcia powinny być
wspólną decyzją obu organów i należy swą uwagę koncentrować nie tylko na wysokości środków
możliwych do pozyskania,  a  również na kwestii  zabezpieczenia  środków własnych,  które będą
wymagane. Radny rozumie, że wiele inwestycji nie da się zrobić bardzo szybko, ale Jego zdaniem
kamiennogórzanie twierdzą, że wiele z nich odbywa się za wolno. Mieszkańcy muszą znaleźć sens
pozostania w Kamiennej Górze i wiarę na rozwój swojego miasta. Należy skoncentrować się na
efektywności sprzedaży działek pod budowę, bo to jest sposób na zatrzymanie ludzi w Kamiennej
Górze.

Radny B. Wągrowski wyraził zdanie, że radny J. Chodasewicz sam sobie zaprzecza, bo z jednej
strony nawołuje do oszczędzania na poczet nowych inwestycji, a z drugiej narzeka, że w mieście
dzieje się mało i za wolno.

BM powiedział,  że  jeśli  będą  się  z  radnym J.  Chodasewiczem różnili  w  poglądach  w sposób
kulturalny to nie będzie się działo nic strasznego, a nawet z korzyścią dla mieszkańców. Dodał,
że przedstawione radnym kierunki działania w ramach Aglomeracji Wałbrzyskiej wynikają głównie
z tego co miasto może zrobić, a nie  z tego co by się zrobić chciało. Prace nad tymi wszystkimi
kierunkami  trwają  już  od  momentu  wstąpienia  do  Aglomeracji  Wałbrzyskiej.  BM  powiedział,
że w mieście dzieje się tyle ile dziać się może. Osiągnęliśmy pewien pułap w wydatkach i teraz
należy się  zatrzymać,  aby długi  spłacić,  po to  właśnie,  aby przy nowym rozdaniu znowu móc
zaciągnąć kredyty.

Ad.  6.  Informacja  Przewodniczącego Rady Miejskiej  w Kamiennej  Górze  n/t  działalności
Rady Miejskiej między Sesjami

Informację w powyższej sprawie przedstawił  Wiceprzewodniczący RM J. Basta –  zał. Nr 4 do
protokołu.

Przewodniczący RM ogłosił 5 min. przerwy.

Po przerwie na salę obrad nie powrócił radny J. Bruździak – obecnych na Sesji 20 radnych.

Ad. 7.  Podjęcie  uchwały  w sprawie ustalenia  kryteriów obowiązujących na drugim etapie
postępowania  rekrutacyjnego  do  przedszkoli  publicznych  oraz  publicznych  innych  form
wychowania przedszkolnego, prowadzonych przez Gminę Miejską Kamienna Góra, a także
przyznania tym kryteriom ustalonej liczby punktów oraz określenia rodzajów dokumentów
niezbędnych do potwierdzenia spełniania tych kryteriów

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Kierownik BOPO W. Woźniak.
 
Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały, w związku z
czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.
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Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM w Kamiennej Górze jednogłośnie,
tj.  przy  20  głosach  „za  podjęła  Uchwałę  Nr  VI/30/15  w  sprawie  ustalenia  kryteriów
obowiązujących  na  drugim  etapie  postępowania  rekrutacyjnego  do  przedszkoli  publicznych
oraz publicznych innych form wychowania przedszkolnego, prowadzonych przez Gminę Miejską
Kamienna  Góra,  a  także  przyznania  tym  kryteriom  ustalonej  liczby  punktów  oraz  określenia
rodzajów dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełniania tych kryteriów   –  zał. Nr 5 do
protokołu.

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Kamiennej Góry w roku 2015”

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawiła Kierownik Wydziału IOŚ M. Bręśkiewicz.

Radna Z. Kolat zapytała, czy założona w programie kwota 15 tys. zł na zapewnienie zwierzętom
miejsca w schronisku jest płacona po wystąpieniu zdarzenia, czy przewidziana jako ryczałt?

Kierownik Wydziału IOŚ odpowiedziała, że jest to ryczałt.

Nikt  nie  wniósł  więcej  uwag  ani  zapytań,  w  związku  z  czym  Przewodniczący  RM zarządził
głosowanie,  w wyniku którego RM w Kamiennej  Górze jednogłośnie,  tj.  przy 20 głosach „za”
podjęła Uchwałę Nr VI/31/15 w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Kamiennej Góry w roku 2015” – zał. Nr
6 do protokołu.

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie opinii do propozycji planu aglomeracji Kamienna Góra

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Kierownik Wydziału ZIF D. Adamczyk.

Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM w Kamiennej Górze jednogłośnie,
tj.  przy  20  głosach  „za  podjęła  Uchwałę  Nr VI/32/15  w  sprawie  opinii  do  propozycji  planu
aglomeracji Kamienna Góra  – zał. Nr 7 do protokołu.

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania w zakładach
opieki zdrowotnej dla przeprowadzenia głosowania w wyborach Prezydenta Rzeczypospolitej
Polskiej zarządzonych na dzień 10 maja 2015 r.

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Sekretarz Miasta A. Wileński.

Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM w Kamiennej Górze jednogłośnie,
tj. przy 20 głosach „za podjęła Uchwałę Nr VI/33/15 w sprawie utworzenia odrębnych obwodów
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głosowania  w  zakładach  opieki  zdrowotnej  dla  przeprowadzenia  głosowania  w  wyborach
Prezydenta  Rzeczypospolitej  Polskiej  zarządzonych  na  dzień  10  maja  2015  r. –  zał.  Nr 8 do
protokołu.

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty na rzecz Żłobka
Miejskiego od opłat rocznych z tytułu trwałego zarządu

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Sekretarz Miasta A. Wileński.

Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM w Kamiennej Górze jednogłośnie,
tj. przy 20 głosach „za podjęła  Uchwałę Nr VI/34/15  w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie
bonifikaty na rzecz Żłobka Miejskiego od opłat rocznych z tytułu trwałego zarządu – zał. Nr 9 do
protokołu.

Salę obrad opuścił radny W. Sobiechowski – obecnych na Sesji 19 radnych.

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2015 rok

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawiła Kierownik Wydziału FB G. Kuś.

Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM w Kamiennej Górze jednogłośnie,
tj.  przy  19  głosach  „za  podjęła  Uchwałę  Nr  VI/35/15  w  sprawie  zmian  w  budżecie  miasta
Kamienna Góra na 2015 rok – zał. Nr 10 do protokołu.

Na salę obrad powrócił radny W. Sobiechowski – obecnych na Sesji 20 radnych.

Ad.  13.  Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  ustalenia  składu  liczbowego
i osobowego Stałych Komisji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Przewodniczący RM.

Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM w Kamiennej Górze jednogłośnie,
tj. przy 20 głosach „za podjęła  Uchwałę Nr VI/36/15  zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia
składu liczbowego i osobowego Stałych Komisji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze – zał. Nr 11
do protokołu.
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Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie nadania
statutu Centrum Kultury w Kamiennej Górze

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Przewodniczący RM.

Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM w Kamiennej Górze jednogłośnie,
tj.  przy 20 głosach „za podjęła  Uchwałę Nr VI/37/15  w sprawie  ogłoszenia tekstu jednolitego
uchwały  w  sprawie  nadania  statutu  Centrum  Kultury  w  Kamiennej  Górze  –  zał.  Nr  12 do
protokołu.

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie zasad
gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Miejskiej Kamienna Góra

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Przewodniczący RM.

Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM w Kamiennej Górze jednogłośnie,
tj.  przy 20 głosach „za podjęła  Uchwałę Nr VI/38/15  w sprawie  ogłoszenia tekstu jednolitego
uchwały  w  sprawie  zasad  gospodarowania  nieruchomościami  stanowiącymi  własność  Gminy
Miejskiej Kamienna Góra – zał. Nr 13 do protokołu.

Ad.  16.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ogłoszenia  tekstu  jednolitego  uchwały  w  sprawie
utworzenia  gminnej  jednostki  organizacyjnej  pod  nazwą  „Żłobek  Miejski  w  Kamiennej
Górze”

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Przewodniczący RM.

Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM w Kamiennej Górze jednogłośnie,
tj.  przy 20 głosach „za podjęła  Uchwałę Nr VI/39/15  w sprawie  ogłoszenia tekstu jednolitego
uchwały  w  sprawie  utworzenia  gminnej  jednostki  organizacyjnej  pod  nazwą  „Żłobek  Miejski
w Kamiennej Górze”– zał. Nr 14 do protokołu.

Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie trybu i
sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego działającego na
rzecz  przeciwdziałania  przemocy  w  rodzinie  oraz  szczegółowych  warunków  jego
funkcjonowania

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Przewodniczący RM.
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Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.
 
Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM w Kamiennej Górze jednogłośnie,
tj.  przy 20 głosach „za podjęła  Uchwałę Nr VI/40/15  w sprawie  ogłoszenia tekstu jednolitego
uchwały  w  sprawie  trybu  i  sposobu  powoływania  i  odwoływania  członków  Zespołu
Interdyscyplinarnego  działającego  na  rzecz  przeciwdziałania  przemocy  w  rodzinie
oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania– zał. Nr 15 do protokołu.

Ad.  18.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ogłoszenia  tekstu  jednolitego  uchwały  w  sprawie
ustalenia  wysokości  opłat  za  świadczenia  w  grupach  przedszkolnych  znajdujących  się
w strukturach przedszkoli publicznych prowadzonych przez Gminę Miejską Kamienna Góra

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Przewodniczący RM.

Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM w Kamiennej Górze jednogłośnie,
tj.  przy 20 głosach „za podjęła  Uchwałę Nr VI/41/15  w sprawie  ogłoszenia tekstu jednolitego
uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości  opłat  za  świadczenia  w  grupach  przedszkolnych
znajdujących  się  w  strukturach  przedszkoli  publicznych  prowadzonych  przez  Gminę  Miejską
Kamienna Góra– zał. Nr 16 do protokołu.

Ad.  19.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ogłoszenia  tekstu  jednolitego  uchwały  w  sprawie
ustalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów
zamieszkałych na terenie Gminy Miejskiej Kamienna Góra

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Przewodniczący RM.

Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM w Kamiennej Górze jednogłośnie,
tj.  przy 20 głosach „za podjęła  Uchwałę Nr VI/42/15  w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego
uchwały w sprawie ustalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym
dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Miejskiej Kamienna Góra – zał. Nr 17 do protokołu.

Ad.  20.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ogłoszenia  tekstu  jednolitego  uchwały  w  sprawie
określenia  szczegółowych  warunków  przyznawania  i  odpłatności  za  usługi  opiekuńcze  i
specjalistyczne usługi opiekuńcze,  z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla
osób z zaburzeniami psychicznymi oraz określenia warunków częściowego lub całkowitego
zwolnienia od opłat oraz trybu pobierania tych opłat

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił Przewodniczący RM.
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Nikt z radnych nie wniósł zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodniczący RM zarządził głosowanie.

Przewodniczący RM stwierdził, iż w wyniku głosowania RM w Kamiennej Górze jednogłośnie,
tj.  przy 20 głosach „za podjęła  Uchwałę Nr VI/43/15  w sprawie  ogłoszenia tekstu jednolitego
uchwały w sprawie  określenia  szczegółowych warunków przyznawania  i  odpłatności  za  usługi
opiekuńcze  i  specjalistyczne  usługi  opiekuńcze,  z  wyłączeniem  specjalistycznych  usług
opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz określenia warunków częściowego lub
całkowitego zwolnienia od opłat oraz trybu pobierania tych opłat – zał. Nr 18 do protokołu

Ad. 21. Sprawy różne

Radny Ryszard Ostrowski:
1. Prośba o zwrócenie uwagi służbom umieszczającym znaki drogowe na przewracający się

notorycznie znak „STOP” na ul. Piastowskiej (przy kiosku). 
2. Prośba o zasypanie dołu powstałego na ścieżce koło starego stadionu. 
3. Pytanie o sposób wykorzystania kostki z ul.  T. Kościuszki i prośba o jej  zdeponowanie,

a następnie efektywne wykorzystanie. 
4. Prośba o modernizację wiaduktu przy ul. J. Słowackiego, który obecnie został zamknięty dla

pieszych, a służył wielu działkowiczom udającym się do swoich ogrodów. 
5. Pytanie o dalsze działania w celu utworzenia strefy płatnego parkowania? 
6. Informacja, że radny powiadomił NIK o niszczejącym budynku przy ul. Armii Ludowej.

Z informacji  uzyskanych od jednego z radnych powiatowych wynika,  że powiat  ponosi
rocznie koszt 230 tys. zł na ochronę tego budynku. 

Radny J. Jarosz:
1. Podziękowania dla Kierownika Wydziału IOŚ M. Bręśkiewicz za zorganizowanie spotkania

z przedstawicielami Sp. Mieszkaniowej oraz mieszkańcami ul. Jeleniogórskiej i rozwiązanie
sporu dotyczącego sprzątania przyległych do budynków terenów.

Radna I. Plata:
1. Prośba o wystąpienie do GDDKiA o rozważenie możliwości lokalizacji pasów dla pieszych

naprzeciwko szpitala,  co wielu chorym ułatwiłoby dojście  do zaparkowanego naprzeciw
samochodu. 

Kierownik  Wydziału  IOŚ powiedziała,  że  wszystkie  wnioski  radnych  zostały  przekazane  do
GDDKiA i  w  roku  bieżącym  ma  być  zmieniona  organizacja  ruchu  i  mają  powstać  pasy  na
wysokości wejścia do szpitala.

Radna R.  Komorowska  zapytała  Radcę  Prawnego,  czy  wydział  UM nie  ingeruje  nadmiernie
w kwestię przemeldowań dzieci w rejon Gimnazjum Nr 2 i tym samym w wybór rodziców szkoły
dla swojego dziecka?

Radca Prawny odpowiedział, że Wydział EL Urzędu Miasta prowadzi kilka postępowań w sprawie
przemeldowań, gdyż pojawiają się wątpliwości co do celowości i zasadności tego typu działań.
Ustawa meldunkowa wyraźnie wskazuje,  że przemeldowanie  przynosi  za sobą  zmianę  centrum
życiowego  danej  osoby.  Jeśli  pojawia  się  sytuacja  „fikcyjnego  przemeldowania”,  aby  uzyskać
jedynie zaświadczenie potrzebne do innych celów, to nie można mówić o łamaniu prawa przez
urzędników, a jedynie przez konkretną osobę. Pracownicy Wydziału EL mają prawo przeprowadzić
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postępowanie administracyjne, jeśli powezmą wątpliwość co do celowości, zasadności i słuszności
składanych wniosków. Często bywa tak, że osoby składające wniosek o przemeldowanie nie kryją
się z tym, dla jakich celów jest im to potrzebne. Nie może być też tak, że wnioskodawca narzuca
urzędnikowi podjęcie decyzji „fikcyjnej”. Jeśli w toku przeprowadzanego postępowania potwierdzi
się  zmiana  centrum  życiowego  danej  osoby,  to  nikt  nie  będzie  robił  żadnych  problemów
z wydaniem decyzji. Radni mogą z kolei podjąć temat zmiany granic poszczególnych jednostek
oświatowych jeśli  widzą taką potrzebę.  Nawet jeśli  kiedyś  postępowania meldunkowe nie  były
prowadzone tak wnikliwie, to nie świadczy to o tym, że teraz ma być tak samo. Zauważalna jest
ponadto tendencja, że przemeldowania większości osób następują na czas odbywania nauki przez
dziecko w danej szkole, co Radca Prawny pozostawić do oceny radnych.

Przewodniczący RM dodał, że zdarza się nawet tak, że za dwa miesiące od przyjęcia dziecka do
danej szkoły rodzic z powrotem przemeldowuje je w dotychczasowe miejsce.

Radny J. Chodasewicz powiedział,  że nie byłoby problemu przemeldowań, gdyby RM podjęła
w odpowiednim czasie uchwałę o likwidacji Gimnazjum Nr 2. Podejmowanie ostatecznej decyzji
o  meldunku  przez  urzędnika  jest  zdaniem  radnego  w  pewnym  sensie  ograniczeniem  swobód
obywatelskich.
Radny zgodził się z wypowiedzią BM, że podejmowane w mieście działania są czynione dla dobra
mieszkańców, ale podkreślił, że działania władz w mieście to jedno, a budżet obywatelski to drugie.
Budżet  taki  jest  to  wydzielona  część  środków  o  przeznaczeniu  której  decydują  mieszkańcy
w określony sposób i odpowiedź, jaką udzielił BM jest zdaniem radnego wymijająca. Dalej radny
powiedział, że na stronie UM w propozycji zagospodarowania działki przy ul. J. Korczaka widnieje
dopisek  wskazujący  na  pole  golfowe,  a  zatem  dziwi  niewiedza  BM  w  tym  temacie.  Radny
przypomniał BM, że pytania n/t zadłużenia wobec wspólnot mieszkaniowych padały już na dwóch
poprzednich Sesjach oraz na Komisjach RM i to BM zadeklarował, że dokładne kwoty poda na
dzisiejszej Sesji, co po raz kolejny nie miało niestety miejsca. Odniósł się w dalszej kolejności do
pytania o spłatę kredytów w konkretnym terminie 1-12 stycznia br., gdyż w tym właśnie czasie
nauczyciele i urzędnicy nie dostali w terminie wypłat, a BM oficjalnie tłumaczył się tym, że w tym
czasie miasto spłacało kredyty i pożyczki oraz tym, że RM nie uchwaliła budżetu. Skoro zatem BM
oświadcza, że spłacona w tym czasie kwota wynosiła tylko 137 tys. zł to na wypłaty i tak by nie
starczyło. Takie wypowiedzi BM świadczą zdaniem J. Chodasewicza o niepoważnym traktowaniu
radnych, a w sprawach finansów BM szczególnie powinien udzielać rzetelnych informacji.

Radna  V.  Majak powiedziała,  że  wyborcom  należy  się  możliwość  wyrażenia  swojej  opinii
w  sprawie  likwidacji  Gimnazjum  Nr  2  poprzez  szeroko  pojętą  konsultację.  Zdaniem  radnej
w wyniku tej likwidacji nie można mówić o bardzo dużych oszczędnościach, bo nawet jeśli dojdzie
do  likwidacji  gimnazjum publicznego  to  powstanie  w  to  miejsce  gimnazjum społeczne,  gdzie
miasto będzie musiało na każdemu ucznia z terenu miasta dołożyć subwencję. 
Radna  odniosła  się  ponadto  do  kwestii  komunikacji  miejskiej  i  powiedziała,  że  prywatny
przedsiębiorca,  który  prowadził  taką  linię  zażądał  od  miasta  dofinansowania  w  wysokości
100 tys. zł rocznie i gdyby władze miasta na to przystały, to nie byłoby to uczciwe wobec innych
osób prowadzących działalność.

Radna C. Róg powiedziała, że cała sytuacja powstała z przemeldowaniami to nie jest wina braku
likwidacji Gimnazjum Nr 2, a wina przepisów prawa, a dokładnie narzuconej rejonizacji. Radna
poruszyła temat trudności jakie sprawia poruszanie się po Kamiennogórskim Rynku i ul. Ks. Bolka
I (zła  kostka).  Problem ten dotyczy głównie osób niepełnosprawnych i  rodziców z dziecięcymi
wózkami, ale również pozostałych osób, którym nawet w butach na płaskim obcasie ciężko jest
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przejść po tej nierównej kostce. Minął już pięcioletni okres karencji po otrzymaniu dotacji z UE
i teren ten należy wyrównać.

Radna R. Komorowska wyraziła zdanie, że ustawa o systemie oświaty wskazuje na rejonizację po
to, aby dochowany został obowiązek szkolny (szkoła podstawowa i gimnazjum), czyli, aby żadne
dziecko w mieście nie zostało w nim pominięte. Jeśli natomiast rodzic pośle dziecko do szkoły
z innego rejonu to nie ma w tym wg radnej nic złego, a dyrektor szkoły, która dziecko przyjęła ma
jedynie obowiązek powiadomić dyrektora szkoły do której dziecko zgodnie z rejonem należy.

Przewodniczący RM powiedział, że rejonizacja obowiązuje od początku istnienia systemu oświaty
w państwie i polega na przypisaniu dziecka do szkoły, w rejonie której zamieszkuje. Dziwne jest
również to, że dzieci meldowane są często do obcych osób, niespokrewnionych z rodziną. W chwili
obecnej niezasadne są również rozmowy n/t możliwej likwidacji Gimnazjum Nr 2, gdyż termin na
dokonanie  tego  w  roku  bieżącym  już  minął.  Obecnie  między  Starostwem  a  Miastem  trwają
rozmowy o warunkach porozumienia  w sprawie  funkcjonowania tej  jednostki  i  to  władze  tych
urzędów zdecydują o dalszych losach szkoły.

Radca Prawny powiedział, że w Jego ocenie interpretacja radnej R. Komorowskiej jest błędna,
gdyż  nie  ma  mowy  o  wyborze  szkoły,  skoro  ustawa  o  systemie  oświaty  wyraźnie  narzuca
rejonizację. Tworzenie sieci szkoły ma na celu przypisanie danego dziecka do danej szkoły. Rodzic
może dokonać wyboru posyłając dziecko np. do gimnazjum prywatnego.

Przewodniczący  RM dodał,  że  Dyrektor  Społecznego Gimnazjum przy ul.  Jeleniogórskiej  ma
obowiązek informować dyrektora szkoły do której dziecko jest przypisane o kontynuowaniu przez
nie obowiązku edukacyjnego.

Radna  V.  Majak powiedziała,  że  nie  można  mylić  obowiązku  nauki  (do  18  roku  życia)
z  możliwością  wyboru  szkoły.  Dyrektor  danej  szkoły  musi  w  pierwszej  kolejności  przyjąć  do
placówki dzieci ze swojego rejonu, a dopiero w miarę posiadanych miejsc może przyjmować dzieci
spoza rejonu.

Radny R. Ostrowski wyraził zdanie, że dotychczasowe Gimnazjum Nr 2 powinno stać się szkołą
prywatną,  a  Przewodniczący RM dodał,  że  w takiej  sytuacji  miasto musiałoby przekazać tylko
subwencję oświatową na ucznia bez dotowania szkoły z budżetu miasta.

Ad. 22. Zamknięcie Sesji

Po  wyczerpaniu  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady zamknął  VI  Sesję  Rady  Miejskiej
w Kamiennej Górze w dniu 26 marca 2015 r.

Protokołowała:
Katarzyna Poręba-Plasło                                                                   Przewodniczący RM
                                                                                                          /-/ Henryk Różański
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